

## Информационная Справка

Сахалинский таймень о. Итуруп.

В связи с весенним в Красную Книгу Сахалинской области наблюдение и изучение тайменя в реках о. Итуруп затруднено из-за сложности получения разрешения.

Косвенное определение численности можно провести по единичным поимкам рыбаков-любителей, наличие численности можно провести сетях, опросным данным. В мае 2008 года поимки сахалинского тайменя регистрировались:

Река Аргунь-13 мая, 20м ниже автомобильного моста соревнований, участвовало 30 человек, 3 часа ловли -2 поимки тайменя (1 экз=41см; 2 экз=73 см), особи отпущены прижизненно

Озеро Лебединое – 5 мая, браконьерская сеть, было обнаружено 4 тайменя размером 38-46 см.

Производители размером 50-120 см в количестве от 4 до 14 шт регистрируются в течение последних 4-х лет в период июль-ноябрь на участке 4 км от устья реки Куйбышевская ихтиологами отдела ВБР “Сахалинрыбод”.

С.И Борзов

Informational

Sakhalinskiy Taimen of Iturup Island

Because the inclusion of the “Red Book” for Sakhalin Area it is difficult to get permits or agreement for observation and study of Taimenj in the rivers of Iturup.

Determination of the number of individuals can be conducted by the individual catch of amateur fisherman, presence in poachers nets, oral information

In May, 2008 registered the catch of Sakhalinskiy taimenj:

River Argunj- 13 May, 20 m below the vehicle bridge –length 40 cm, an example released into the river.

River Kuybyshevka- 10 May, during a competition, where 30 people participated for 3 hours of fishing—2 taimen were caught (1 individual =41 cm; 2<sup>nd</sup> individual 73cm)  
Were released live;

Lake Lebedinoe- May 5 Poachers gillnet, was found 4 taimen sizes 38-46 cm

Spawning size of 50cm-120cm of 4 to 14 individuals were registered during the last 4 years during the period of July to November on in the area 4 km from the mouth of the river Kuybyshevskaya ichthyologist department of VBR Sakhalinrybvod.